
 
 
 
 
 

Referat fra Årsmøde i Ældre Sagen – Distrikt 2 
onsdag den 6. april 2022 kl. 10.00 

Aulum Fritidscenter 
 

Vi starter med kaffe/te og rundstykker kl. 9.30 

 

Vi manglede repræsentanter fra Holstebro og Videbæk. 

DAGSORDEN 

1. Velkomst 
Ved distriktsformand Erik Sønderby 
Morgensang – Vi sang ”Det er i Dag et Vejr”. 
 

2. Valg af dirigent 
Bestyrelsen foreslog Torben Færk 
Da der ikke fremkom andre forslag, blev Torben valgt. 
 

3. Præsentation af mødets deltagere 
Ved dirigenten 
Torben orienterede forsamlingen om hvem der var mødt. 

 
4. Beretning fra distriktsledelsen ved formand Erik Sønderby 

Den skriftlige beretning udsendes inden Årsmødet 
Formanden supplerede den skriftlige beretning med oplysninger om ledige pladser til 
dagsturen til København den 5. maj og om en kommende temadag om Sanser og motorik 
den 27. april. Formanden beklagede, at der på Delegeretmødet i november ikke var flertal 
for at ændre taksten for befordring for vore frivillige, sådan at man følger statens takster 
og ikke kører med en takst, der ikke giver dækning for de udgifter, som frivillige reelt har 
ved benyttelse af egen bil. Forslaget om en ændring af taksten vil blive medtaget på det 
kommende delegeretmøde i november. Et ændringsforslag vil forud blive drøftet i 
forsamlingen af distriktsformænd for herigennem at søge flertal for en ændring.  
Forsamlingen kunne godkende beretningen. 
 

5. Godkendt regnskab for 2021 samt budgetforslag for 2022 
Ved kasserer Inga Alstrup Andersen 
Bilag udsendes sammen med dagsordenen. 

Forsamlingen tog regnskabet til efterretning. Regnskabet viste et overskud på 51.117. 

Endvidere godkendte forsamlingen bestyrelsens forslag til budget for 2022. 

  



 
 
 
 
 

6. Valg af distriktsledelse: 
Procedure vedrørende valgene 

1. Formand ..................................................  Erik Sønderby – villig til genvalg 
2. Næstformand ..........................................  Jan M. Pedersen – villig til genvalg 
3. Kasserer ...................................................  Inga Alstrup Andersen – villig til genvalg 
4. Suppleant  ...............................................  Bent Møller Jensen – villig til genvalg 
Alle blev genvalgt. 

 
Valg af koordinatorer: 

1. Ældrepolitisk område ..............................  Ellen Mehlsen – villig til genvalg 
2. Social-humanitært område .....................  Leif Hornshøj – villig til genvalg 
3. IT-området ..............................................  Hjalmar Nielsen- modtager ikke genvalg 

 – bestyrelsens foreslår Birger Metner 
4. Repræsentanter til sygehusudvalget ......  Esben Mikael Iversen og Birgit Jonassen, 

 og Edith Lau – villige til genvalg 
5. Motionskoordinator ................................  Bent Møller Jensen – villig til genvalg 
6. PR-koordinator ........................................  Erik Sønderby – villig til genvalg 
Bestyrelsens indstilling blev tiltrådt og alle øvrige blev genvalgt. 

 
7. Eventuelt 

Formanden takkede Hjalmar for en stor indsats gennem årene og overrakte en lille hilsen. 
Formanden takkede dirigenten for veludført arbejde og dirigenten afsluttede herefter 
årsmødet. 

 
 
 

 
landsbestyrelsesmedlem John Kirstein, der er tilknyttet distrikt 2, orienterer om sidste nyt fra 
landsbestyrelsen og John vil gerne svare på spørgsmål fra forsamlingen. 
John gennemgik referatet fra Landsbestyrelsens møde den 21.-22. marts 2022. Referatet ligger på 
Ældre Sagens hjemmeside. Der bør fremover afsættes mere tid til spørgsmål til distriktets 
repræsentant i Landsbestyrelsen, så John får forsamlingens holdninger og meninger med til 
kommende møder i Landsbestyrelsen. 
 

Efter årsmødet kunne formand for Ældre- og Aktivitetsudvalget i Viborg kommune Johannes 
Vesterby fortælle om de planer Viborg kommune har omkring Velfærdsaftalen, som er blevet 
indgået med regeringen. 

John Vesterby er nyvalgt formand for Ældre- og Aktivitetsudvalget i Viborg og tilkendegav, at han 
endnu ikke var kommet helt ind i det nye ansvarsområde. 

Johannes orienterede om det igangværende arbejde i Viborg kommune, hvor man gjorde meget 
ud af høringsfacen, så man fik tilkendegivelser fra alle, der i dagligdagen var beskæftiget eller 
havde kontakt med området som medarbejder eller pårørende. Herudover var man i dialog med 
Ældreråd og Ældre Sagen. Der blev afholdt borgermøde og seniortopmøder. 

https://viborg.dk/demokrati-og-indflydelse/byradet-og-politiske-udvalg/politiske-udvalg-2022-2025/aeldre-og-aktivitetsudvalget/


 
 
 
 
 

Et stort problem med stigende antal ældre og manglende personale. 

Johannes nævnte mange spændende tiltag, som man i kommunen havde sat fokus på. Man havde 
lavet ”prøvehandlinger” i mindre grupper for at se virkningen af nogle af de ideer, der var 
fremkommet.  

Man havde meget fokus på ”selvstyrende grupper”, sådan at kan kunne skabe mere tryghed hos 
den enkelte bruger, så man ikke opleverede ”Fredericia banegård”.  Man ønskede at skabe større 
arbejdsglæde blandt personalet for derigennem at reducere antallet af sygedage. Man har meget 
fokus på boligområdet for herigennem at skabe mere trivsel. Nævnte bl.a. et ny byprojekt i Skals. 
Også digitaliseringen bliver endevendt. Mener at der mange data i det offentlige system, som kan 
anvendes på en mere rationel måde. Ligeså ser man på arbejdet med dokumentation, om man her 
kan hente noget. Johannes gjorde også meget ud af at fortælle, at der også skulle være ”lidt plads 
til noget sjovt”. 

Troede på, at man kunne gøre det attraktivt at arbejde i Viborg. 

Troede på, at han om 3-4 måneder kunne komme med noget mere konkret og at man på dette 
tidspunkt havde nået langt med opgave. 

Det bliver spændende at høre, hvad man kommer i mål med. 

Gjorde lidt reklame for et ”Seniorfolkemøde i Viborg den 21.6. 

 

Herefter var der frokost kl. 12.30 
 


